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Zápis z veřejného zasedání  Zastupitelstva obce Lično 
konaného dne 20. 3. 2024, pořadové číslo 11 

 
Místo konání: Prostory vinárny 

Zahájení: 19.00 hod Ukončení: 20.20 hod 

Jednání řídil (a) předsedající: starostka Ing. Martina Ludvíková 
Ověřovatelé zápisu:  Ing. Jan Baše a Bc. Jana Červinková 

Provedení zápisu: p. Jaroslava Kučerová 

Přítomní zastupitelé: 9 

Omluvení zastupitelé: 0 

Občané (přítomní dle prezenční listiny*): 18 
*Prezenční listina je přílohou č. 1 tohoto zápisu.  
 

Zahájení, schválení programu zasedání  
Předsedající: Vážení členové zastupitelstva obce, vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vás přivítala na 
11. zasedání zastupitelstva obce Lično (dále jen ZO), které jsem svolala v souladu s § 92 odst. 1 zákona 
č. 128/2000 Sb. o obcích. Zasedání bylo řádně svoláno a oznámení včas vyvěšeno. Konstatuji, že je 
přítomno 9 členů zastupitelstva, což činí nadpoloviční počet členů zastupitelstva a naše jednání může 
přijímat usnesení. Z dnešního zasedání je pořizován audio záznam pro účely pořízení zápisu.  
Zápis z minulého jednání je k nahlédnutí zde, pokud k němu nebudou vzneseny námitky, bude považován 
za schválený. 
Ověřovateli zápisu z jednání jsou navrženi Ing. Jan Baše a Bc. Jana Červinková. 
Zapisovatelkou z jednání určuji p. Jaroslavu Kučerovou.  

 
Schválení programu a návrhové komise pro přípravu usnesení: 
Program dnešního zastupitelstva je třeba rozšířit o dva body: 

• V pondělí 18.března 2024 došla na obec datovou schránkou Smlouva o horizontální spolupráci 
při digitalizaci objektů DTI (dopravně technické infrastruktury) ve veřejném vlastnictví pro 
Digitální technickou mapu Královéhradeckého kraje (KHK).  Zastupitelé byli s bodem v 
seznámeni, samotný bod probereme v rámci schvalování tohoto bodu. Proto navrhuji tento bod 
zařadit do programu. 

• Dalším bodem je Mimořádný příspěvek PO za rok 2023 – dorovnání plynu a elektrické energie. 
Tento bod měl být původně projednaný v rozpočtovém opatření (RO) č.1, ale po konzultaci 
s auditorkou KHK zařazujeme samostatným bodem. 

Předsedající navrhla program v následujícím znění: 
1. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce. 
2. Smlouva o zřízení věcného břemene - služebnosti č. IV-12-2022052 SOBS VB/2 mezi Obcí Lično a ČEZ 

Distribuce, a. s. 
3. Smlouva o horizontální spolupráci při digitalizaci objektů DTI (dopravně technické infrastruktury) ve 

veřejném vlastnictví pro Digitální technickou mapu Královéhradeckého kraje (KHK).   
4. Dotace, poskytnutí dotace a schválení uzavření veřejnoprávní smlouvy o jejím poskytnutí s fi Dang Sy 

Tan, IČ: 67425151 v souvislosti s dotací Královéhradeckého kraje 24RRD10-0061 Podpora provozu 
prodejen na venkově. 

5. Organizační záležitosti: jmenování nové členky/nových členek sociální komise. 
6. Mimořádný příspěvek PO za rok 2023 – dorovnání plynu a elektrické energie. 
7. Rozpočtové opatření 1/2024. 
8. Různé  - info o stavu finančních prostředků, úroky z vkladů, 
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- info o dění a připravovaných projektech: Výstavba 10-ti parcel u benzinky. 
Oprava drenáže MOK K Okálům trasa B. 

9. Diskuze 
10. Shrnutí usnesení a závěr. 

Do návrhové komise pro přípravu usnesení jsou navrženi:  p.Karel Joukl a Mgr. Josef Zárybnický. 
Rozprava:  --- 
Předsedající dala hlasovat. 

O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 
Pro: 9 Všichni přítomní 

Proti: 0  

Zdrželi se: 0  

Návrh byl přijat: ZO schvaluje program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu usnesení  
ve složení: p.Karel Joukl a Mgr. Josef Zárybnický. 
 

1. Kontrola plnění usnesení a úkolů z minulých jednání ZO 
Pro toto zasedání ZO zpracovala předsedající ing. Martina Ludvíková, starostka.  
Plnění Usnesení z 9/23:  
Bod 2. Nákup pozemku SPÚ u benzinky – již realizováno, o dalším vývoji budeme informovat v průběhu ZO. 
Bod 3. Výběrové řízení přístřešky – vše probíhá, měli jsme v průběhu ledna podepisovat smlouvu se SZIF. 
Na SZIF je dotace schválená, ale stále nám nebyla zaslaná k podpisu smlouva. 
Plnění usnesení z 10/23: 
Bod 2-5 týkající se účetnictví a inventur jsou vyřízené. Dne 9.dubna 2024 by měl proběhnout audit na účetnictví 
auditorkami z KHK, po tomto bude sestavený závěrečný účet, který bude ke schválení na dalším ZO. 
Bod 6 – prodej pozemku č. 690/30, k.ú.Lično, druh pozemku: ostatní plocha, výměra 20 m2, p. Kropáč proběhl, 
nyní probíhá zápis na KÚ. 
Bod 7 – nákup pozemku p.č.690/4, k.ú. Lično, druh pozemku: ostatní plocha, výměra 161 m2, podíl ½ od 
sourozenců Vostřákových proběhl, pozemek máme celý v majetku obce. 
Bod 8. Dodatek k nájemní smouvě č.1 fi CETIN – vysílač byl podepsaný 29.12.2023 a na rok 2023 byl vyúčtovaný 
nájem s promítnutím inflace 10,7% zvýšen na 89.191,-Kč. 
Bod 9. Žádost o dotaci: Oprava hřbitovní zdi a portálu v Ličně, MAS Sdružení SPLAV – IROP – Kultura I. Byla podána, 
probíhá její kontrola, zatím nemáme zpětnou vazbu. 
Bod 10. Žádost o dotaci: Výstavba chodníků v obci Lično – Na Hůrce, K Uhřínovicím, KHK – POV – byla podána, 
čekáme na výsledek. 
Další bod byl už jenom rozpočtové opatření. 

ZO projednalo kontrolu plnění usnesení z předchozích zasedání ZO a ZO bere uvedené na vědomí. 
 

2. Smlouva o zřízení věcného břemene - služebnosti č. IV-12-2022052 SOBS VB/2 mezi 
Obcí Lično a ČEZ Distribuce, a. s. 

Předsedající: Jedná se o schválení Smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene - služebnosti č. IV-12-
2022052 SOBS VB/2 mezi Obcí Lično a ČEZ Distribuce, a. s., na vybudování elektrické přípojky v Ostašovicích 
k pozemkům Boudkových, a týká se pozemku obce par. č. 234 v k. ú. Ostašovice, schváleno ZO dne 20.10.2022 
bod č.7.   
Nyní schvalujeme již samotnou Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12-2022052/VB/2, Lično-
Ostašovice, parc. 92/3 – knn. Smlouva bude uzavřena mezi ČEZ Distribuce, a. s., IČO: 24729035, DIČ: 
CZ24729035 se sídlem Děčín, Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 405 02 zastoupená na základě plné moci 
ze dne 27. 3. 2023 evid. č. PM – 176/2023: zmocněncem Energomontáže Votroubek s.r.o., IČO: 28791274, DIČ: 
CZ28791274 se sídlem Strojnická 1646, 516 01 Rychnov nad Kněžnou zastoupeným zmocněncem Mgr. Adélou 
Dubcovou. 
Úplata od ČEZ je navržena ve výši 2.500Kč bez DPH. 
Rozprava:  --- 
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Předsedající dala hlasovat. 

O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 
Pro: 9 Všichni přítomní 

Proti: 0  

Zdrželi se: 0  

Návrh byl přijat: ZO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene - služebnosti č. IV-12-2022052 SOBS 
VB/2 mezi Obcí Lično a ČEZ Distribuce, a. s. 

 
3. Smlouva o horizontální spolupráci při digitalizaci objektů DTI (dopravně technické 

infrastruktury) ve veřejném vlastnictví pro Digitální technickou mapu 
Královéhradeckého kraje (KHK).   

Předsedající: Jde o realizaci digitálních technických map Královéhradeckého kraje (tzv.DTM KHK), které 
je od r.2023 zákonnou povinností obce. Obec musí předat údaje o DTI ve svém vlastnictví, a to 
v digitální podobě, s vysokou mírou přesnosti a jednotném formátu. Celá databáze má do budoucna 
pomoci k efektivnímu stavebnímu řízení. 
KHK nás v červenci 2023 oslovil, zda se zapojíme do celokrajského dotačního projektu financovaného 
z Národního plánu obnovy, MPO a EU. Počátkem srpna 2023 jsem za obec odeslala dotazník, ve kterém 
máme k digitalizaci cca 7km místních a účelových komunikací a cca 5,2 km veřejného osvětlení (VO). 
Náklady na mapování je 30.000,-/1km technické infrastruktury VO a  2.500Kč/1km dopravní 
infrastruktury. Náklady obce by byly na úrovni DPH z těchto částek tj. 6.300,-/1km technické 
infrastruktury VO a 525,-Kč/1km dopravní infrastruktury. 
O uzavření této smlouvy rozhodla rada kraje svým usnesením č. RK/7/195/2024 ze dne 19. 2. 2024. 
Smlouva musí být ZO schválená, podepsaná a odeslaná nejpozději do 31.května 2024, abychom zůstali 
zapojeni v tomto projektu. 
Nás jako obce se bude ještě týkat infrastruktura kanalizace. 
Rozprava:  p.Voda: Co se obce týká? Starostka – v digitální podobě musíme předat naše sítě, jedná se 
tedy o VO, komunikace a kanalizace, netýká se nás voda, alektřina, plyn a další sítě, které nejsou 
v našem vlastnictví. Pozemky se budou se geometricky zaměřovat a digitalizovat. 
--- 
Předsedající dala hlasovat. 

O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 
Pro: 9 Všichni přítomní 

Proti: 0  

Zdrželi se: 0  
Návrh byl přijat: ZO schvaluje Smlouvu o horizontální spolupráci při digitalizaci objektů DTI ve veřejném 
vlastnictví pro Digitální technickou mapu Královéhradeckého kraje (KHK).   
 

4. Dotace, poskytnutí dotace a schválení uzavření veřejnoprávní smlouvy o jejím 
poskytnutí s fi Dang Sy Tan, IČ: 67425151 v souvislosti s dotací Královéhradeckého 
kraje 24RRD10-0061 Podpora provozu prodejen na venkově. 

Předsedající: V letošním roce jsme opět požádali o dotaci. Dotace by měla činit 50.000,-Kč, naše 
spoluúčast je 50.000,-. Dotace pro p.Danga je tedy 100.000,-Kč. Tato bude použita výdaje spojené se 
zachováním a obnovou stálé prodejny. Mezi obcí a p.Dangem bude podepsána veřejnoprávní smlouva 
o poskytnutí dotace z rozpočtu obce. 
Rozprava:  --- 
Předsedající dala hlasovat. 
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O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 

Pro: 9 Všichni přítomní 
Proti: 0  

Zdrželi se: 0  

Návrh byl přijat: ZO schvaluje poskytnutí dotace a schválení uzavření veřejnoprávní smlouvy o jejím 
poskytnutí s fi Dang Sy Tan, IČ: 67425151 v souvislosti s dotací Královéhradeckého kraje 24RRD10-0061 
Podpora provozu prodejen na venkově ve výši 100.000,-Kč. 

 
5. Organizační záležitosti: jmenování nové členky/nových členek sociální komise. 
Předsedající: V souvislosti s ukončením činnosti dvou členek sociální komise v loňském roce jsme oslovili 
několik dam z našich občanek a nakonec jsme se domluvili, že za Radostovice se novou členkou sociální 
komise stane paní Petra Janečková, Radostovice č.p.18. 
Rozprava:  --- 
Předsedající dala hlasovat. 

O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 

Pro: 9 Všichni přítomní 

Proti: 0  

Zdrželi se: 0  
Návrh byl přijat: ZO schvaluje členkou sociální komise paní Petru Janečkovou, Radostovice č.p.18. 

 
6. Mimořádný příspěvek PO za rok 2023 – dorovnání plynu a elektrické energie. 
Předsedající: Jedná se o dorovnání k vyúčtování elektrické energie a plynu za ok 2023 PO ve výši 19.700,-
Kč. Rozpočet r.2023 přečerpaný nebude, ale v případě elektřiny a plynu se jedná o závazné ukazatele a 
tímto to dorovnáváme. 
Rozprava:  --- 
Předsedající dala hlasovat. 

O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 

Pro: 9 Všichni přítomní 

Proti: 0  
Zdrželi se: 0  

Návrh byl přijat: ZO schvaluje Mimořádný příspěvek PO za rok 2023 – dorovnání plynu a elektrické energie 
ve výši 19.700,-Kč. 

 
7. Rozpočtové opatření 1/2024. 
Předsedající: Jedná se rozpočtové opatření RO 1/2024 dle přílohy č.4. 
Rozprava:  --- 
Předsedající dala hlasovat. 

O návrhu členové zastupitelstva hlasovali takto: Jmenovitě: 
Pro: 9 Všichni přítomní 

Proti: 0  

Zdrželi se: 0  

Návrh byl přijat: ZO schvaluje rozpočtové opatření č.1/2024. 
 

8. Různé 
Předsedající dává na vědomí zastupitelům a občanům: info o stavu finančních prostředků a úroků: 
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Banka Úročení 
Stav fin. prostředků                        

k 28.2. 2024 
Výnos/ 2024 Očekávaný výnos Úrok k datu TV 

Česká spořitelna, běžný účet 0,00% 104 744,31 Kč 3,68 Kč     

Česká národní banka, běžný 
účet 

0,00% 17 604,47 Kč  -   Kč      

Česká národní banka: 
termínované vklady (TV) 

          

 na 12 měsíců 5,10% 700 000,00 Kč   36 750,00 Kč kvě.24 

 na 12 měsíců 5,10% 3 500 000,00 Kč   178 500,00 Kč čvc.24 

na 6 měs. 5,00% 12 300 000,00 Kč   307 500,00 Kč bře.24 

ČSOB, běžný účet 0,00% 80 766,36 Kč  -   Kč      

ČSOB, spořící účet 4,38% 3 368 109,64 Kč 19 655,32 Kč     

ČSOB, na TV 1 měsíc 6,00% 5 000 000,00 Kč 50 659,72 Kč     

Pokladna   49 980,00 Kč       

Celkem   25 121 204,78 Kč       

    
čistý výnos po zdanění - 

úroky 
70 318,72 Kč Pokladna   30.096,-Kč 

Zítra doběhne březnový TV u ČNB. Obnovili jsme ho, bude uloženo 15.900.000,-Kč na 12 měsíců 
s příspěvkem 4,3%. 
 
Další informace: info o dění a připravovaných projektech: 
Předsedající: 
10 parcel za benzinkou : Proběhl nákup pozemků od SPÚ. V této chvíli máme platné stavební povolení 
na komunikace z 11.3.2022 (platné do 12/2024). Nyní po zápisu parcel SPÚ se vyřizuje se stavební 
povolení (p.Pišta) na vodovod, kanalizaci a plynovod. 
V březnu 2024 s námi byla k 31.12.2023 (doručeno 1.3.2024) ukončena ze strany ČEZ Distribuce a.s. 
smlouva o rezervaci příkonu (z důvodu nedoložení PDS dokumentace – nemohli jsme, dokud nebyl 
ukončený nákup od SPÚ). Ukončení šlo zvrátit: ale bylo již nutné objednat projekci a výstavbu 
elektropřípojek (termín ihned), v květnu 2021 byl uhrazen vratný poplatek 125.000,-Kč, je zde riziko 
promarněných nákladů v případě nerealizace výstavby (nutná kolaudace do 4 let od předání 
vystavěných přípojek).  
V souladu s ostatními zastupiteli jsme minulý týden potvrdili  výstavbu elektropřípojek, která bude 
trvat 16měs.od objednávky. Nyní počkáme na vydání stavebního povolení (předpoklad 5/2024), 
následně pravděpodobně vypíšeme VŘ na výstavbu s dodavatelskou SOD, ve které bude výstavba 
podmíněna prodejem alespoň většiny parcel. Budeme-li znát cenu výstavby, tak oslovíme 
zájemce/veřejnost. Pokud se najdou zájemci, dodavatel stavby i ČEZ začnout stavět na jaře 2025 a 
v létě 2025 by mohla běžet výstavba domů. Pokud se zájemci nenajdou, můžeme opakovaně zkoušet 
nabízet nebo se uvidí podle situace na trhu. Promarněné náklady by se v případě nevýstavby navýšily o 
přípojky ČEZ a náklady na VŘ. 
Diskuse: p.Padrián: Je rozumné toto připravit, aby došlo k výstavbě. P.Klapal: Jedná se kompletně o 
všechno? Starostka: Máme stavební povolení na komunikaci, probíhá elektrika a musíme počkat na 
kanalizaci, vodu a plyn. Je myšlenka taková, aby se udělalo všechno před finální povrchy komunikace, 
aby při výstavbě nedošlo ke zničení. Finální povrchy by byly dodělány nakonec. 
P.Voda: Jak souvisí výstavba s vykoupením pozemku SPÚ? Starostka: Přímo, neudělili by nám stavební 
povolení na kanalizaci, což je informace známá již od r.2021. P.Klapal: Stále se mluvilo o tom, že tam 
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přes pozemky vede optický kabel? Starostka: Cetin se vyjádřil, že tam žádný kabel nevede, to je pro nás 
směrodatné. 
 
Oprava drenáže MOK K Okálům trasa B: vzhledem k tomu, že se projekčně i stavebně jedná o drenáž a 
nikoliv kanalizaci, bude třeba vyměnit část drenážního potrubí za kanalizační truby a výstavbu dvou 
čistících šachet. Původní zděné šachty (u Šimerdových a Červených), které byly objeveny pod 
původními panely, nebyly při výstavbě nové komunikace vyměněny, ale pouze výškově nastaveny na 
úroveň současné zámkové dlažby. Jedná se o svod biologického septiku a dešťové vody od 
Šimerdových a Červených do veřejné kanalizace. Původně tato kanalizace vedla v keramických 
trubkách podél plotu s Faltovými a pak k nim na pozemek, zde byla svedená do jímky, ale byla v rámci 
akce MOK rozbita a přebudovaná na drenáž. Takto to bylo v srpnu 2022 odsouhlaseno investorem, 
stavebním dozorem (který tvrdí, že měnili drenáž za drenáž v souladu s rozhodnutím investora, což 
dokládá také Zápis z kontrolního dne č.1 z 11.8.2022, Šimerdovi mají kolaudaci stavby biologického 
septiku s přepadem do veřejné kanalizace). 
Kanalizace v rámci trasy B nebyla od začátku projekčně vůbec řešena. 
Nabídková cena opravy MADOS je 97tis.Kč bez DPH – cena dle jejich slov neobsahuje režijní náklady, 
což tedy nedokáži ověřit. Vzhledem k tomu, že je drenáž podle kamerového průzkumu neprůchodná, je 
nutné situaci řešit poměrně rychle a na opravě jsme domluveni s nástupem příští pondělí 25.3.2024 
s realizací 4 dny. Zúčastnění jsou informováni. Přítomným bylo puštěno i video s kamerovým 
záznamem uvedené kanalizace. Nejedná se o reklamaci, protože oprava je bezpředmětná, jedná se 
výstavbu nového vedení. Uvidí se nyní po odkrytí, jaký bude další rozsah. 
Diskuse: P.Klapal: Vždyť by měl být zachovaný původní stav. Starostka: Ve stavebním deníku je všemi 
stranami potvrzená částečná výměna, přeložky trativodu za trativod. Nikdo při výstavbě neřekl, že je 
tam kanalizace. P.Falta: Podstatné je zdůraznit, že Mados uznává reklamaci propadlé drenáže a v rámci 
drenáže by vyměnili drenáž za drenáž, ale pro nás není toto není východiskem. P.Klapal: Vždyť rozbili 
keramické stávající trubky, tak je měli nahradit. Starostka: Ano, oni to měli nahradit a nahradili to 
tímto. Mados se brání, že neměli od investora informace, že se nejedná o trativod, ale kanalizaci a 
takto to bylo na kontrolním dní 8/2022 odsouhlaseno všemi zúčastněnými stranami.  V projektu není 
navržena ani uvedená drenáž pláně trasy B, natož kanalizace. P.Voda: Historicky tam přece kanalizace 
byla.P. Burket: Na původní vedení kanalizace byl upozorňovaný bývalý starosta i stavbyvedoucí, ale 
nikdo se k tomu nevyjádřil. Starostka: My se tady nyní snažíme hasit požár a vycházet z toho, jaké 
máme informace. Co je zarážející, že bývalý pan starosta nechal navrhnou jedinou novou kanalizaci 
v roce 2018 k č.p.20, protože pravděpodobně věděl, že je zastaralá a jinde kanalizaci vůbec neřešil. 
P.Joukl: Nyní musíme řešit, aby se drenáž nahradila za kanalizaci. Starostka: Toto máme domluveno s fi 
Mados, že se větší rozsah bude řešit až se to příští týden odkryje a uvidíme stav. 
 

Další akce 
Revitalizace návsi v Ličně: Dotace z IROP nebude, k 13.3.měli naplněnost 150%. Bude otevřená do 
6/2024, ale zde už nemáme prakticky žádnou šanci dotace dosáhnout. 
Na pracovní jednání byl pozvaný projektant ing.Rentka, který seznámil zastupitele s celou koncepcí PD. 
Byla komentována celá situace stavby. 
Nyní aktuálně řešíme přeložku elektrovedení tak, abychom se zbavili sloupů a nadzemního vedení. 
Máme 4varianty na přeložku v různém technickém řešení v různých cenách. Veřejnost bude 
seznámena s dalšími kroky v průběhu dubna 2024. 
 
Výstavba chodníku kolem výkupu: Nyní je ve fázi vyřizování stavebního povolení. Vlastník nemovitosti 
fi APCO technex podala námitku, ke které jsem za obec připravila vyjádření a nyní čekáme na vyjádření 
MěÚ RK silniční odbor. 
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Cesta nad vodojemem v Radostovicích: V průběhu zimy 2024 došlo k vykácení dřevin (švestky, bezy) a 
přípravě na obnovu. 
 
Rozšíření VO: Již se řeší projektově, jakmile dostanu již finální návrh situace, budou osloveni zúčastnění 
tj. občané, kterých se výstavba nových tras VO bude dotýkat. 
 
Spádová škola: V prosinci jsem vstoupila jsem v jednání s p.Hejnou, starostou Voděrad, a 
s p.Hostinským, starostou Solnice. Poslala jsem žádost o vytvoření společného školského obvodu. Obec 
Voděrady nám nevyhověla z kapacitních důvodů, Město Solnice se nevyjádřilo, budeme muset počkat 
na jejich ZO, které mají 27.3.24. Město Solnice uzavřelo v lednu 2024 smlouvu s Černíkovicemi a 
Byzhradcem, ale to jsou obce, kde děti historicky do Solnice chodily.  
 
Dotazník spokojenosti obyvatel obce Lično: Bc. Tomáš Jarkovský požádal o možnost vypracování 
diplomové práce na Obci Lično Fakulta informatiky a managementu Univerzity Hradec Králové, obor 
Ekonomika a management, téma a název práce je Strategický rozvoj obce. Dotazník proběhl, 
vyhodnocení se připravuje, bude zveřejněno komentářem ve Zpravodaji. 
 
Revize katastru nemovitostí v Ostašovicích: Předmětem revize jsou hranice pozemků, obvody budov a 
vodních děl, druh pozemků a způsob jeho využití, typ stavby a způsob jejího využití, zápisy v záznamu 
pro další řízení, hranice katastrálního území, zhušťovací body, podrobné bodové a výškové pole, další 
prvky polohopisu katastrální mapy a místní názvy a pomístní jména. Potrvá od března do přibližně 
30.11.2024. Žádám tímto vlastníky o spolupráci, která je nakonec i jejich zákonnou povinností. 
Přílohy protokolu o zjištěných nesouladech budou vlastníkům doručovány zřejmě v průběhu května – 
června 2024. 
 
Čekárna v Ličně: v prostorách Lékárny jsme otevřeli čekárnu. Je zde umístěna i knihovnička, kterou 
zazásobila paní knihovnice Červená, a dvě lavičky. Čekající tak mohou využít čistý a osvětlený prostor 
v době svícení veřejného osvětlení. Budeme se letos snažit starou čekárnu odstranit a uvolnit tak 
ostrůvek. 
 
Výsadby stromů: V těchto dnech proběhla výsadba stromů – pokračujeme v aleji švestek za Vodovými, 
bylo dosázeno 10ks v rámci projektu Přístřešků v Ličně a Ostašovicích a od Radostovic k Ličnu byly 
vykáceny staré jabloně a ty byly nahrazeny jabloněmi unikátně 10-ti druhů jabloní, které by měly 
postupně dozrávat od léta do zimy. Stala se kuriozní věc, že nám tam přes víkend vysázel někdo dva 
stromky – polokmenové třešně, aniž by to byl majitel okolních pozemků. 
 
Křižovatka u Voříšku: výstavba potrvá od poloviny června do konce srpna 2024, je tedy připravit se na 
komplikovanější dostupnost do Rychnova n.Kn.a zřejmě i vyšší provoz přes naše vesnice. 
 
Dále plánujeme: 

• Burza nepotřebných věcí na obci – jaro 2024. 
• Revize všech studní ve vlastnictví obce – jaro 2024. 

 
Zpravodaj vyjde začátkem dubna, uzávěrka bude 3.4.2024. 
Další plánované veřejné ZO se uskuteční ve středu 19.června 2024. 
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Společenské akce v obci:  
• Středa 27.3.  Den otevřených dveří na ZŠ a MŠ – je srdečně zvána i široká veřejnost 

Zápis do ZŠ proběhne 11.4. a do MŠ 7.5. 
• 28.3.a 29.3.  Zelený čtvrtek ve vinárně 
• Pátek 29.3.  Pingpongový turnaj 
• Neděle 31.3.  Velikonoční pochod 
• Sobota 6.4.  Úklid kolem našich vesnic 
• Úterý 30.4.  Čarodějnice 
• Květen    Stavění na Čarodějnice a kácení máje týden na to 
• Pátek 7.června  Noc kostelů 
 
ZO bere na vědomí. 
 

9. Diskuse a závěr 
Starostka: otevírám tímto diskusi. 
P.Voda: U křížku je patka na značku, nešlo by tam dát ceduli upozornění na přechod? Starostka: Řešila 
jsme s p.Kunčárem z PČR a paní Novákovou z MěÚ RD silniční odbor a jsou proti, označení vč.vloni 
obnoveného nástřiku na silnici by měl být dostačující. 
P.Voda: Je požádáno na dotaci na hřbitovní zeď a ta lípa tam zvedá podloží, neměla by se ta lípa zkácet. 
Starostka: Po celé návsi bylo nyní pokáceno těch stromů povícero. Je pravdou, že tady byly památkáři 
z Jaroměře při konzultaci Revitalizace návsi a ti na toto také poukázali. 
P.Voda: Uvažuje se o chodníku od MOK na Obory? Starostka: Uvažuje se tam o rozšíření veřejného 
osvětlení, o chodníku zatím ne, je tam pozemek SUS a cizích majitelů. 
P.Klapal:Vyvíjí se nějak situace kolem sběrného dvora? Starostka: Vyvíjí, zahájila jsem jednání s fi Farma 
Třebešov, je to v řešení a jednání. 
P.Voda: Nešlo by zavést popelnice na plechovky? Starostka: O této možnosti víme, Marius Pedersen nám 
nabídnul možnost sběru nápojových plechovek do plastů, tak aby nenabobtnávalo množství popelnic. 
V této chvíli však ještě neřešíme, máme tu kontejner na kov. Budeme řešit, jak se vyvine zálohový 
systém. 
P.Voda: V roce 2005 jsme dostali znak a vlajku obce a teď alespoň 3 roky nebyla vlajka vyvěšená, není 
možnost ji nechat vlát a instalovat nový stožár. Starostka: Omlouvám se, ale na tuto otázku nejsem úplně 
připravená. O novém stožáru jsme neuvažovali. 
P.Klapal: Bude se sázet nový vánoční stromek? Starostka: Vánoční stromek se na stálo bude řešit 
souvislosti s Revitalizací návsi. Po doporučení arboretistů, kdy nám bylo řečeno, že jehličnaté stromy 
prakticky nepatří do intravilánu obce, zřejmě nebudeme zatím dávat žádný stálý, ale bude se řešit jako 
vloni. 
P.Voda: Chtělo by to do centra Lična dát mapu cyklostezky, jako mají u Ledské? P.Joukl: Na prostor návsi 
teď nebudeme nic dávat. P Knopp: Na křižovatku nejde z hlediska bezpečnosti.  
 
Protože nebyly žádné příspěvky do diskuse, starostka ukončila diskusi. 
Předsedající požádala o přečtení schválených usnesení. Souhrn usnesení je přílohou č. 3. 
Poté starostka poděkovala všem zastupitelům a občanům za účast a zasedání ukončila.  
 
V Ličně dne 20.3. 2024 
 
 
Zapsala:   Jaroslava Kučerová  ……………………………………………………….. 
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Ověřovatelé:   Ing. Jan Baše   ……………………………………………………….. 
 
                   Bc. Jana Červinková  ……………………………………………………….. 
 
Starostka obce:  Ing. Martina Ludvíková ……………………………………………………….. 
 
 
Přílohy:  č.1 Prezenční listina 

č.2 Pozvánka 
  č.3 Usnesení 

č.4 Rozpočtové opatření 1/2024 


